
NÃºmero 25: Divendres, 08 de Octubre de 2010

El PSM-EN diu que Bauzá és 
 

Des del PSM-Entesa Nacionalista no donen crèdit a les declaracions del president del PP de les Illes Balears, José Ramón
Bauzá, qui avui ha afirmat que, si governàs la propera legislatura, derogaria la  Llei de Normalització Lingüística. Els
nacionalistes afirmen que Bauzá és "indigne" de presidir una formació política que representa al voltant del 45% dels
ciutadans del país, i és un perill per al conjunt de la població de Balears.

El PSM-EN recorda que la Llei de Normalització Lingüística va ser aprovada per unanimitat l'any 1986, quan governava el
PP de Gabriel Cañellas, i que va suposar una fita en la construcció del consens social i polític per aconseguir la recuperació
de l'ús social de la llengua pròpia de les Illes Balears i la igualtat lingüística real de les dues llengües oficials del país.

Els nacionalistes consideren que seria una greu irresponsabilitat i un greu error derogar la Llei de Normalització Lingüística,
ja que rompria el consens en matèria lingüística i introduiria un element d'incertesa i de conflictivitat social que ara per ara no
existeix. Seria crear un greu problema allà on no n'hi ha cap.

D'altra banda, les declaracions del president dels populars és una constatació que ha assumit les tesis ideològiques dels
sectors més radicals, antimallorquins i ultradretans del seu partit (liderats per Carlos Delgado) i del Círculo Balear.

El PSM-EN fa una crida a la responsabilitat i s'adreça als dirigents del PP balear no alineats amb el tàndem José Ramón
Bauzá-Carlos Delgado perquè es rebel·lin contra aquesta deriva radical del seu president i en forcin el cessament immediat,
pel bé de tots els ciutadans i ciutadanes de les Illes Balears.
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Biel Barceló defensa l’actuació del Govern per combatre la crisi
econòmica i reclama una actitud “ferma i clara” davant el
Govern espanyol
 

El secretari general del PSM-Entesa Nacionalista i portaveu del grup parlamentari del BLOC per Mallorca i PSM-Verds, Biel
Barceló, ha intetrvengut avui en el debat de política general que s’està celebrant aquests dies al Parlament. Barceló ha
expressat el suport a l’actuació del Govern de Pacte progressista i nacionalista, tot posant damunt la taula així mateix
aquelles fites que manquen per aconseguir.

El líder del grup d’esquerres i nacionalista ha incidit en la constatació de les dificultats derivades de la greu crisi econòmica i
social que estam patint, i en la necessitat de continuar fent-li front: “apostam, com a primera prioritat, per polítiques actives
d’ocupació (n’hem de reclamar les competències), pel suport a la petita i mitjana empresa, per l’extensió dels serveis
socials, pel suport decidit al tercer sector de l’economia social, per la potenciació del transport públic, per l’impuls dels
sectors industrials o agrícoles, per la diversificació amb els nous productes turístics relacionats amb el medi ambient, el
patrimoni, la gastronomia, la cultura... (...) primer són les persones”.

Biel Barceló ha replicat el discurs del president Francesc Antich posant de manifest les actuacions del Govern espanyol que
han perjudicat els interessos dels ciutadans de les Illes Balears (de manera especial, el dèficit de finançament). El dirigent
nacionalista ha reclamat al president una actitud “ferma i clara” davant el Govern espanyol. I ha reivindicat la plena sobirania
fiscal per combatre eficaçment la crisi: “la crisi econòmica encara és més mala d’afrontar sense els recursos econòmics que
generam però que ens fugen per l’espoli històric a què ens han condemnat els sistemes de finançament que hem tengut
governi qui governi a Madrid (...) això només tendrà arreglo el dia que obtenguem la independència fiscal com la tendríem a
través del concert econòmic. I ja puc anunciar que aquesta ha de ser una de les grans batalles del futur immediat”.

Sobre les mancances del Govern i les fites pendents, Barceló ha reclamat un major compromís del conjunt de l’Executiu amb
la promoció de la llengua pròpia: “malgrat que des de les institucions responsables de cultura o política lingüística s’ha
treballat amb força i constància en la tasca de foment de l’ús de la nostra llengua, hem de constatar que aquesta no ha estat la
tònica general del Govern (...) No s’han destinat suficients recursos i esforços al nostre patrimoni, a la nostra indústria
cultural i a la promoció de la nostra llengua com a llengua comuna i de cohesió. Aquesta és una prioritat de país, una prioritat
com a poble, i un repte per a la cohesió social en una societat cada vegada més diversa”.

El portaveu del BLOC també s’ha referit als casos de corrupció que s’han destapat en aquesta legislatura i que han perjudicat
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la credibilitat de la política. En aquest sentit, ha replicat les paraules del president sobre la corrupció, tot precisant que “no
tots som iguals: la corrupció té noms i llinatges i afecta uns partits molt determinats”.

D’altra banda, Barceló també ha criticat l’actitud del president del PP, José Ramón Bauzá, qui ha evitat assumir l’acta de
diputat: “algun nou aspirant polític no gosa entrar en aquest Parlament a debatre el futur del país. És aquí on es discuteixen
les coses. No és en rodes de premsa dues cases més enllà”.
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El BLOC lamenta que PP i PSOE rebutgin assolir el concert
econòmic per Balears
 

El grup parlamentari del Bloc per Mallorca i PSM-Verds ha rebut el suport dels diputats avui en la majoria de les propostes de resolució, i de forma
destacada en tres qüestions. Aquestes són, dues referents a la llengua i a l’aplicació del Pla General de Normalització Lingüística, i d’altra banda la creació
d’un cos de serveis informatius propi dins l’Ens Públic de Radio i Televisió de les Illes Balears.
 
Per contra, el BLOC lamenta el rebuig del PSOE i el PP davant la primera de les propostes de resolució, i prioritàries per tant per a la coalició d’esquerres
nacionalista i ecologista. Els dos partits han votat en contra d’instar el Govern a treballar per assolir el concert econòmic, mentre el BLOC ha rebut els vots
favorables d’Eivissa pel Canvi i Unió Mallorquina.
 
El portaveu de la coalició al Parlament, Biel Barceló, ha lamentat el posicionament dels principals partits de la cambra, perquè per una part el PP ha votat en
contra del mateix Estatut d’Autonomia i el PSOE ho ha fet en contra dels interessos de les Balears.
 
En positiu, s’han aprovat les propostes sobre la llengua, a través de les quals el Parlament manifesta que “la llengua catalana és la llengua pròpia de les Illes
Balears, tal i com estableix l’Estatut i rebutja qualsevol actuació o declaració contrària a la màxima noma legal de les Illes Balears”.
 
En el mateix sentit, el Parlament ha aprovat instar al Govern a “aplicar amb celeritat” el Pla General de Normalització Lingüística aprovat pel Consell Social
de la Llengua Catalana. Totes dues propostes ha sortit endavant amb el vot desfavorable del PP.
 
D’altra banda, el BLOC es mostra molt satisfet per haver aconseguit un pronunciament de totes les forces polítiques pel que fa a la internalització dels
equips de treball de IB3 radio i televisió. La coalició ha rebut el suport de totes els grups parlamentaris, excepte del PP i UM que s’han abstingut en la
votació. Amb tot, s’ha aprovat, per tant, que “el Parlament insta a l’Ens Públic de Ràdio i Televisió de les Illes Balears a crear un cos de serveis informatius

propi seleccionat mitjançant convocatòria pública i atenent als principis d’igualtat, mèrit i capacitat”.
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El PSM felicita la Conselleria insular de Medi Ambient per dur
endavant el Pla d’usos dels accessos a Planícia
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista celebra l’aprovació avui al ple del Consell Insular de Mallorca de la Proposta d’assignació
d’usos i intensitat dels accessos a la finca de Planícia. Amb els vots favorables de BLOC, PSOE i UM, i l’abstenció del grup
popular, ha sortit endavant aquesta proposta presentada i defensada per la consellera de la coalició d’esquerres, nacionalista i
ecologista, Marilena Tugores.

En la seva intervenció, la responsable del departament insular de Medi Ambient ha reconegut la seva confiança en què els
batles dels municipis d’Esporles, Banyalbufar, Puigpunyent i Estellencs, hi donin suport amb la màxima celeritat possible.
Tot per garantir el més aviat possible i de forma permanent l’accés a la finca pública de Planícia.

En el mateix sentit, el PSM-EN manifesta la seva satisfacció pel pronunciament del batle de Banyalbufar, que ahir mateix va
donar la seva paraula per aplicar aquest Pla d’usos i permetre l’accés públic a la finca. A més, els nacionalistes valoren molt
positivament la persistència de la Conselleria per aconseguir les eines necessàries que han de garantir el pas sense
restriccions.

El PSM-EN insisteix en la permanent lluita que dur endavant el partit per defensar la recuperació dels béns públics com són
els camins i tots els seus accessos. Per això, ja s’ha confirmat l’assistència del secretari general, Biel Barceló, i membres de
l’executiva del partit, a les dues marxes reivindicatives previstes per aquest cap de setmana a es Fangar i el proper diumenge
dia 17 a Planícia. En aquesta segona cita, els nacionalistes confien que s’evidenciï el compromís dels batles dels municipis de
la zona per evitar que les barreres impedeixin el pas als caminants.
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Biel Vicens arriba a un acord amb el Ministeri de Defensa per a
l'ús compartit de la base de Cap de Pinar
 

La Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat (dirigida per Biel Vicens, del PSM-EN) i el Ministeri de Defensa han arribat a un
acord, que es plasmarà aquí a un mes en conveni de col·laboració, per regular l'ús compartit -tant civil com militar- de la zona
militar de Cap Pinar (Alcúdia) i que permetrà l'entrada de 50 o 65 persones diàries.

L'acord assolit tindrà una durada de dos anys -amb la possibilitat de prorrogar també cada dos anys- i, en principi,
l'Ajuntament d'Alcúdia s'encarregarà del manteniment ordinari mentre que la Conselleria es centrarà en els sistema de
prevenció d'incendis i el tractament forestal.

Així ho ha detallat aquest divendres als mitjans de comunicació el conseller Vicens, després de reunir-se a Madrid amb la
directora general d'Infraestructures del Ministeri, Mónica Melle.

Vicens ha explicat que l'ús compartit es circumscriu a una sèrie de zones -la platja, la zona del far i la zona del mirador- i
considera "molt important" per al Govern l'acord per a l'ús civil d'aquest enclavament, ja que és un espai natural "protegit i
emblemàtic".

El conseller del PSM-EN ha aclarit que "queden per detalla quatre matisos", com el nombre final de persones que podran
visitar la finca i certs detalls en la col.laboració de totes les institucions, encara que va augurar que d'aquí a un mes es
rubricarà aquest acord amb Defensa perquè està "bàsicament detallat". Per això, el Govern posarà en contacte amb
l'Ajuntament d'Alcúdia mentre que Defensa ho farà amb la base militar.
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"Per tant, satisfacció perquè és la primera vegada que aconseguim amb el Ministeri compartir aquests usos militars i els usos
civils per a zones que són sensibles per als ciutadans de les Balears i molt sensibles des del punt de vista mediambiental", ha
comentat Vicens.

Sobre la gestió de les visites, ha remarcat que es farà pel sistema ordinari de sol·licituds de la Conselleria encara l'autorització
final la donarà el departament dirigit per Carme Chacón. També va aclarir que, en principi, tindran "un cert avantatge" les
visites amb caràcter d '"educació ambiental".

ESTUDIAR L'ÚS COMPARTIT DE LA BASE DE POLLENÇA

El conseller de Medi Ambient ha subratllat que s'ha optat per un "control de l'aforament" es tracta d'una zona sensible
mediambientalment i que es crearà una comissió mixta per analitzar la gestió compartida del Cap de Pinar.

D'altra banda, Vicens ha aprofitat aquesta trobada amb la directora general d'Infraestructura de Defensa per demanar "més
col·laboració" a la zona del Puig Major i la possibilitat d'establir visites a la base de Port de Pollença. "Hem quedat a
estudiar-lo i el Ministeri està bastant obert a estudiar aquestes gestions compartides", ha conclòs el conseller.
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El PSM-EN vol que Costes precisi el límit del domini públic al
Molí den Regalat
 

    

El PSM-Entesa Nacionalista va proposar en la darrera Comissió insular d’Urbanisme que el Ministeri de Medi Ambient
clarifiqués la delimitació de la zona de domini públic, una proposta que va  recollir la Presidenta de la CIUM, Maria Lluïsa
Dubon. Els nacionalistes consideren urgent una resolució del conflicte per aclarir si és o no viable la construcció d’una
vintena d’habitatges a la zona de la costa d’Artà i exigeix que la Demarcació de Costes no s’escaquegi de la seva
responsabilitat.

D’aquesta manera, els nacionalistes valoren urgent i necessari el pronunciament a fi que sigui possible resoldre aquesta
qüestió en la propera sessió de la Comissió insular d’ordenació del territori i urbanisme de Mallorca, amb un dictamen clar
de la Demarcació de Costes que determini quina és la distància màxima en la què es pot construir la urbanització del Molí
den Regalat respecte el litoral d’Artà.

En un informe previ, emès per sol·licitud de la CIUM a petició d’Antoni Alorda, Costes dóna a entendre que la línia de
protecció és de 100 metres del litoral i, per tant, la urbanització no es podria dur a terme, però afegeix que, si es preveuen
indemnitzacions, pot canviar-se aquesta distància. El PSM opina que és Costes la que ha de rectificar la delimitació actual, de
20 metres, tant si és per col·locar-la a 100 metres, com pertocaria si no era sòl urbanitzat el 1988, com si és per establir-ne
una altra d’intermitja.

D’altra banda, el PSM demana que s’esclareixi la implicació personal del batle, i concretament del seu fill i regidor
municipal de Turisme, Bartomeu Gili, amb l’empresa promotora de la urbanització, tal i com ja han denunciat els
Independents d’Artà –partit integrat dins la Federació del PSM-Entesa Nacionalista.
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Coherència i racionalitat a la Platja de Palma
 

  

La Federació del PSM-EN de Palma i l’agrupació del PSM-EN de Llucmajor han presentat avui al Torrent dels Jueus les
al·legacions al projecte de Remodelació de la Platja de Plama. Joana Lluïsa Mascaró, com a portaveu de l’agrupació de
Llucmajor i representant dels nacionalistes dins la Comissió política, i Toni Verger, com a  secretari general del PSM-EN de
Palma, han comentat els aspectes més importants que s’han de modificar respecte l’actual projecte.

En primer lloc, i tal i com va reivindicar des del principi el PSM, s’ha d’evitar la destrucció dels carrers de Can Pastilla
per construir un bulevard, perquè no respon a les necessitats de la zona i no està consensuat ni amb hotelers ni veïnats.

A més, els nacionalistes estan en contra de la construcció de la zona comercial de Ses Fontanelles. Després de la protecció
de la zona humida, gràcies a l’actuació de la conselleria de Medi Ambient, és inassumible. Perquè suposa una agressió al
patrimoni protegit dins la zona, i “en cap caps encaixa amb el model comercial del PSM”, segons ha matisat Verger.
Mascaró, en el mateix sentit, ha afegit que el pla de reconversió de la Platja de Palma “ha d’intentar una altra forma
d’abordar el teixit comercial que no siguin els grans centres comercials”.

En tercer lloc, el PSM proposa eliminar l’ús públic dels llits dels torrents i diferir la seva ordenació definitiva. Per això, i
davant mateix d’un d’aquests exemples, Mascaró i Verger han afirmat que demanaran en les al·legacions que s’elaborin
estudis hidrogràfics sobre els riscos d’inundació quan es planteja la construcció dins els llits dels torrents.

El trasllat de la zona comercial i de restauració a la segona línia de mar és un error. En aquest sentit, els responsables
del partit a Palma i Llucmajor han reivindicar la necessitat de mantenir els usos de bars i restaurants i comerços a primera
línia, a la vegada que serà primordial que s’impulsin iniciatives per reciclar i reformar els locals i la seva activitat.

Verger defensa amb fermesa la dinamització econòmica i cultural de la zona de la Platja de Palma a través de crear centres
d’interès, però rebutja la construcció i creació de nous edificis singulars i centres d’interpretació, sense saber-ne la seva
viabilitat o interès real que tindrien. Per això, el PSM està a favor d’alternatives demandades per la ciutadania i que responen
a necessitats de la ciutat, com pot ser la instal·lació en aquesta zona de la Platja de Palma el Museu Marítim, o el Museu de la
Ciència. 

En la mateixa línia, el PSM-EN sol·licita coherència pel que fa a les actuacions del carrer Trobadors, on es preveu tombar uns
edificis mentre es mantindria en peu el Megapark.
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Tots aquests aspectes del projecte de remodelació de la zona estan basats en criteris de sostenibilitat, racionalitat i
coherència, principalment en el sentit de mantenir l’essència originària de la Platja de Palma, com són les cases baixes
i petites. És a dir, conservar les parcel·les on hi ha petits conjunts que responguin a la tipologia tradicional
mediterrània.
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Sampol critica l’actuació de les Nacions Unides respecte els crims
de genocidi de Ruanda
 

Aquest passat dimarts, el senador Pere Sampol va oferir una xerrada informativa junt amb Joan Carrero, president de la
Fundació s’Olivar, per explicar els detalls que van motivar el viatge davant la seu de les Nacions Unides que van realitzar
tots dos la setmana passada per reclamar la dimissió del president de Ruanda com a copresident dels Objectius de
Desenvolupament del Mil·lenni.

Sampol i Carrero, com a portaveus de la plataforma Prou Impunitat a Ruanda, tenen un ampli coneixement de la situació que
viuen els habitants de la zona dels Grans Llacs, a l’Àfrica. Per això, des del primer moment en què l’ONU va nomenar el
president de Ruanda, Paul Kagame, com a líder d’un projecte internacional per reduir la pobresa extrema al món, tots dos
van iniciar una campanya per denunciar-ne la injustícia.

Sampol va recordar durant la xerrada el paper del secretari general de les Nacions Unides davant aquest nomenament, i el va
titllar de còmplice de les barbaritats que s’hi ha dut a terme durant dècades i que encara avui en dia esn permeten per la falta
d’implicació de les institucions internacionals que en teoria vetllen per la pau i la justícia al món, com l’ONU.

En tot cas, tant el senador nacionalista com el president de la Fundació s’Olivar van valorar molt positivament el viatge
protesta ja que ha ajudat a seguir difonent la situació que es viu a la zona dels Grans Llacs.

Carrero, candidat en diverses ocasions al Premi Nobel de la Pau, ha liderat en moltes de les reivindicacions humanitàries a
nivell mundial. Com a resultat d’aquesta dedicació, i durant el viatge que Sampol i ell mateix van realitzar a Nova York, el
govern espanyol va sol·licitar la extradició d’un miliar ruandès acusat de genocidi. La Fundació s’Olivar, que ell presideix,
de fet, va ser la responsable de la querella criminal contra aquest genocida l’any 1990.

La coincidència per tant d’aquesta notícia amb la presència de Carrero i Sampol a l’ONU ha multiplicat la importància de la
protesta que han liderat en nom de la plataforma Prou Impunitat a Ruanda, i en representació de més d’un centenar
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d’organitzacions humanitàries i pacifistes.
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'El PSM i el nou Bloc planten cara al bipartidisme'
 

Hem conegut els resultats d'algunes enquestes respecte a la possible futura configuració del Parlament de les Illes Balears
després dels comicis del 2011. És una evidència que les enquestes no determinen res, però sí que podem endivinar quines
seran les tendències, i com no, podem fer el nostre anàlisi d’elles. El primer que destaca l'enquesta encomanada pel diari
Última Hora és la possibilitat del PP d’obtenir majoria absoluta, és a dir que els casos de corrupció no afecta el seu electorat,
en canvi sí passa factura a UM. El segon aspecte rellevant és el bipartidisme que es va consolidant. En tercer lloc l’enquesta
mostra com únicament PSM a Menorca i el nou Bloc a Mallorca planten cara als dos partits estatals.

La crisi econòmica afecta negativament als partits del govern actual, els pressuposts limitats i de supervivència, i una caixa
heretada plena de forats les ha acabat per enmanillar i les ha deixat sense marge per fer política.

Tot i això el PP, que des de fa mesos creu que la seva victòria serà ample es troba que la majoria que apareix a l’enquesta és
ajustadísima, tant és així que res hi ha fermat,  i no sabem encara quin serà l’efecte de la recent encetada madrilenyització del
PP dins dels sectors regionalistes que fins ara l’han donat suport.

Per altra banda el PSOE després d’haver disposat de totes les presidències, inclosa la del Parlament el darrer tram de la
legislatura, suma més suports, segurament dels grups d’esquerres que opten per el famòs vot útil, encara que la decadència de
Zapatero no fa que aquesta sigui amb el mateix íntensitat que el 2008 a les eleccions generals.

En aquest escenari prou difícil, queda de manifest, que PSM i BLOC, representants de l’esquerra sobiranista i ecologista
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planten cara al bipartisme i a la dreta cada vegada més espanyolista. Els mecanismes de l’estat, els mitjans de comunicació,
patronals i centrals sindicals majoritàries empenyen per fer d’Espanya un estat castellà i homogeni, i en mig d’aquest
escenari el compromís i la solvència de la gent de l’esquerra sobiranista i ecologista mantenen les posicions i són l’esperança
per recuperar espais socials alternatius.

És natural que representants del mateix nacionalisme progressista considerin que aquesta aseveració sigui un acte de
cofoisme i de complacència, però es veu que la societat de Mallorca i de Balears, per molt d’intents que hi hagut, no han
trobat en altre propostes, més nacionalistes, més de centre, més independentistes, més moderades o més radicals, amb qui
depositar confiança, i això ha de conduir ha valorar positivament les propostes de PSM i BLOC, que després de 31 anys de
confrontacions electorals manté el seu espai, ben segur per què han treballat tant com el què més i per què han sabut trobar
energies entre les noves generacions que s’han incorporat a l’activitat política.

Si repasam els resultats des del 1983 podem comprovar de la presència de diverses forces polítiques que han intetat ésser
alternativa al bipartidisme espanyol (només aquelles que obtingut representació): UM, EU, ElS VERDS D’EIVISSA, FIEF
(Eivissa), UIM, CDS, PDL (Eivissa), CIM (Menorca), en general han tengut una vida molt breu, fet que reforça que les
organitzacions que han mantingut la seva presència durant tota l’etapa democràtica són representatives de la nostra societat.

Resta pendent conèixer com es desenvoluparà tots aquests moviments anuciats per posar en marxa l’enèsim projecte
regionalista de centre dreta, que reculli l’herència d’altres propostes: PDP, CDS, UIM, Convergències de tot tipus, UM,
veurem si aquest nou intent té la intenció de fer política pel país o es conformen en estar en mig per poder decidir.

PSM i BLOC esdevenen les opcions polítiques en capacitat per aglutinar tots els sectors progressistes i nacionalistes amb
voluntat d’ampliar un espai polític propi i no depenent de seus madrilenyes, així com de renovar la garantia de conformar
majories progressistes.
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